
Protokół   Nr  24/17

z  posiedzenia  Komisji  Bezpieczeństwa,  Sportu,  Turystyki  i  Promocji  Rady 
Miejskiej Trzcianki  w  dniu 21 lutego   2017 r . 
 
Posiedzenie odbyło się  w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki w godz. od 
15:00  do  17:00.
 
W posiedzeniu udział wzięli:

1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności;
2) zaproszeni goście:
3) Pan  Krzysztof Czarnecki- Burmistrz  Trzcianki,
4) Pani Grażyna Zozula- Zastępca Burmistrza Trzcianki,
5) Pani  Iwona  Moraczyńska  Lilleng-  kierownik  w  Urzędzie  Miejskim 

Trzcianki.

Ad 1) Otwarcie posiedzenia.
Posiedzenie   otworzył  Przewodniczący  komisji  pan  Adam Prankiewicz  witając 
wszystkich obecnych na posiedzeniu. 
Poinformował, że porządek posiedzenia radni otrzymali wraz  z zaproszeniem na 
posiedzenie.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie  protokołu nr 23/17 z dnia 24.01.2017 r .
3. Promocja  gminy w zakresie inwestycji sportowych i kulturalnych.
4.  Plany  i  środki  finansowe  przeznaczone  na  imprezy  kulturalne  i  sportowe 
w 2017 r . 
5. Analiza materiałów na sesje Rady Miejskiej Trzcianki.
6. Sprawy wniesione do komisji.
7. Wnioski komisji. 
8. Zamknięcie posiedzenia. 

Porządek posiedzenia przyjęto  w głosowaniu: za -7, przeciw -0, wstrzymujących 
się -0.

Ad 2) Przyjęcie  protokołu nr  23/16 z dnia 24.01.2017 r .
Protokół  Nr  23/16  z  dnia  24.01.2017  r.  został  przyjęty  w  głosowaniu:  za-  7, 
przeciw- 0, wstrzymujących- 0.

Ad 3)  Promocja  gminy w zakresie inwestycji sportowych i kulturalnych.
Przewodniczący  komisji  poprosił  panią  I.  Moraczyńską  o  przedstawienie 
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informacji  na temat promocji gminy.

Pani I. Moraczyńska  wyjaśniła jeśli chodzi o promocję działań inwestycyjnych to 
w tym roku chcą wystartować w konkursie „Modernizacja    2016” i   chcą zgłosić 
ulicę Kościuszki jako  działania promocyjne w zakresie inwestycji.
Jeśli  chodzi  o  inwestycje,  to  tymi  sprawami  zajmuje  się  referat  inwestycyjny 
natomiast  ich  referat  z  zdań  inwestycyjnych  dot.  promocji  będzie  promować  te 
inwestycje  w  spacerze  wirtualnym.  Chcą   nakręcić  krótki  spot  3  minutowy  o 
Trzciance, inne zadania promocyjne to  zadania związane z zakupem namiotów, które 
można  wykorzystywać  na  różnego  rodzaje  wystawy  promocyjne,  chcą  wykonać 
ściankę  promocyjną.  Jeżeli   chodzi  o  sport  to  w   budżecie  referatu   promocji 
zapisane są środki dot. OSIR  jak naprawa i poprawa bieżni, wymiana krawężników 
wokół boiska, naprawa dachu na siłowni, zakup kontenera, który byłby postawiony 
na boisku sportowym przy Szkole Podstawowej Nr 3.

Burmistrz  K.  Czarnecki  dodał,  jesteśmy  po  przetargu  na  budowę  boiska 
wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej Nr 2. W miesiącu marcu będzie nabór 
wniosków  w  Ministerstwie  Sportu.  Zmieniły  się   całkowicie  preferencje,  zasady 
naboru i  nie  są  już brane pod uwagę te wnioski,  które były  kiedyś w Urzędach 
Marszałkowskich ( gmina była w kolejce zapisana) i  nie wiemy jaką  otrzymamy 
dotacje. W każdym razie będziemy składać wniosek. Czas realizacji zadania mógłby 
być  do  końca  tego  roku  ale  z  uwagi  na  zaistniałe  zmiany  w  Urzędzie 
Marszałkowskim musieliśmy tą inwestycję rozpisać na lata 2017-2018. Jesteśmy po 
przetargu  i  nie  możemy  tego  zmienić  jest  to  problem  rozliczenia  finansowego 
inwestycji. Dalej  dodał, ma nadzieję, że jakieś środki z Ministerstwa otrzymamy. 
Gmina jest w pierwszej fazie podpisania umowy  na budowę pływalni.  Na spotkaniu 
z projektantem pływalni wysunięto uwagi, ma to być zmienione przez projektanta 
i   do  końca  miesiąca  będą   przedstawione   propozycje  ze  strony   projektanta. 
W  późniejszym etapie komisja się zapozna i dojdzie do spotkania bezpośredniego 
z projektantem i  na tej podstawie zostaną zapisane elementy, które na tej pływalni 
mają być. Projekt w ciągu trzech miesięcy powinien powstać.  
Na  najbliższej  sesji  zostaną  przesunięte  środki  z  budowy  pływalni  na   budowę 
pomostów na  jeziorze  OSiR jak  i  20  tys  zł  na  zakup  i  zagospodarowanie  plaży. 
Następnie  poprosił  radnych  aby   na  sesji  zapytali  przedstawiciela  Nadnoteckiej 
Grupy  Rybackiej  pana   prezesa  Jóźwiaka   kiedy  nabory  ruszą  ponieważ   każdy 
samorząd ma 300 tys zł  do dyspozycji i chcielibyśmy te pomosty i plażę zgłosić o te 
środki. Gmina jest w fazie projektu technicznego i po półroczu ma ruszyć Lokalna 
Grupa Działania  i   gmina chce złożyć wniosek na budowę syntetycznego boiska 
i skateparku przy  Gimnazjum Nr  1  a potem  przy Szkole Podstawowej Nr 1. Jeśli  
gmina  otrzyma te środki, to jest szansa na wykonanie tego zadania.

Ad 4) Plany i środki finansowe przeznaczone na imprezy kulturalne i sportowe 
w 2017 r . 
Pani  I.  Moraczyńska   wyjaśniła,  w  roku  bieżącym  będą  imprezy,  które  były 
dotychczas  organizowane.  W  większości  gmina  współfinansuje  i  organizuje 



imprezy.  Imprezy,  które  sami  przygotowujemy  to:   spotkanie  noworoczne, 
podsumowanie  sportu.  Natomiast  wszystkie  imprezy  miejskie  realizowane  przez 
stowarzyszenia,  to  właściwie   gmina  jest  współorganizatorem  i  finansujemy  te 
imprezy. W większości to będą konkursy szkolne o zasięgu gminnym pod patronatem 
Burmistrza  Trzcianki  i  to  jest  dofinansowanie  w granicach  16  tys  zł  (  konkursy 
matematyczne,  fotograficzne,  recytatorskie,  ortograficzne).  Z  większych  imprez, 
które   gmina  współtworzy  i  współfinansuje  to:  Orkiestra   Świątecznej  Pomocy, 
Orszak Trzech Króli.   Jeśli chodzi  o imprezy plenerowe, to będzie zapytanie o cenę 
i myśli, że Gramy sercem też będzie uczestniczyć w  przetargu. Dalej dodała, będą 
też  imprezy  miejskie,  ogólnopolskie,  wszelkiego  rodzaju  imprezy  sportowe  typu 
Memoriał szachowy, Bieg Zielińskiego. Są imprezy organizowane przez Trzcianecki 
Dom  Kultury.  Jest  stworzony   roczny  kalendarz  imprez  w  którym  rozpisane  są 
miesięcznie te imprezy. Imprezy są ponadto zamieszczane w kalendarzu imprez na 
stronie internetowej na bieżąco.  W załączeniu  cały kalendarz imprez. 

Radny  W.  Natkaniec  zapytał  panią  I.  Moraczyńska,  czy  myśleli  aby  zaprosić  na 
imprezę  Noc Świętojańską  jakiś zespół Disco Polo. Z tego co się orientuje, to jest  
ogromne zapotrzebowanie, szczególnie wśród młodzieży. Ponadto Disco Polo oferuje 
dodatkowo  udział  w telewizji.
 
Pani I. Moraczyńska  poinformowała,  na Noc  Świętojańską  będzie zespół Perfect.

Ad 5)  Analiza materiałów na sesje Rady Miejskiej Trzcianki.
Członkowie komisji analizowali następujące materiały:

Działalność Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Trzciance w 2016 
roku.

Komisja Bezpieczeństwa Sportu Turystyki i Promocji w dniu 21.02.2017 r. zapoznała 
się z informacją.

1. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 
Trzcianka na lata 2017-2032.

Komisja  Bezpieczeństwa  Sportu  Turystyki  i  Promocji  w  dniu  21.02.2017  r. 
pozytywnie zaopiniowała projekt projekt  uchwały w głosowaniu: za- 9 , przeciw- 0 , 
wstrzymało się - 0.

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok.
Burmistrz  K.  Czarnecki  –  dodał,  zmiana  spowodowana  jest  tym,  że  trzeba  było 
znaleźć 40 tys zł na pokrycie kosztów utrzymania zimowego w obrębie tych dróg, 
które  nie  były   w  utrzymaniu  bieżącym.  Deszcz  w  tym roku  spowodował  dużą 
śliskość  dróg a to spowodowało zwiększone koszty. 



Komisja  Bezpieczeństwa  Sportu  Turystyki  i  Promocji  w  dniu  21.02.2017  r. 
pozytywnie zaopiniowała projekt projekt  uchwały w głosowaniu: za- 9 , przeciw- 0 , 
wstrzymało się - 0.

3.  Projekt  uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf  za zbiorowe zaopatrzenie  
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.
Burmistrz  K.  Czarnecki  wyjaśnił,  jest  to  corocznie   przedstawiane  a   wynika 
z  działalności  Spółki  ZIK.  Jest  to  wzrost  cen  o  1,6  %  w  stosunku  do  roku 
poprzedniego. W ubiegłym roku zakład skończył zyskiem w wysokości 14 000 zł 
przy 9 mln zł obrotu  w   skali roku. Generalnie zakład nie może przynosić straty bo 
jeżeli zacznie przynosić straty, to tą stratę należy pokryć i wtedy samorząd musi to 
zrobić. 

Komisja  Bezpieczeństwa  Sportu  Turystyki  i  Promocji  w  dniu  21.02.2017  r. 
pozytywnie zaopiniowała projekt projekt  uchwały w głosowaniu: za- 9 , przeciw- 0 , 
wstrzymało się - 0.

4.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zaliczenia  dróg  do  kategorii  dróg  gminnych  
i ustalenia ich przebiegu.

Komisja  Bezpieczeństwa  Sportu  Turystyki  i  Promocji  w  dniu  21.02.2017  r. 
pozytywnie zaopiniowała projekt projekt  uchwały w głosowaniu: za- 9 , przeciw- 0 , 
wstrzymało się – 0.

5. Projekt  uchwały w sprawie wyrażenia  zgody na odstąpienie  od obowiązku 
przetargowego zawarcia umów dzierżawy.
Burmistrz  K.  Czarnecki  wyjaśnił,  projekt  dotyczy  działek  na  którym są  ogródki, 
reklamy, plac zabaw i na części działki stoją samochody. Przygotowanie do przetargu 
prze drożyłyby koszty opłat pobieranych za tą dzierżawę.

Komisja  Bezpieczeństwa  Sportu  Turystyki  i  Promocji  w  dniu  21.02.2017  r. 
pozytywnie zaopiniowała projekt projekt  uchwały w głosowaniu: za- 9 , przeciw- 0 , 
wstrzymało się - 0.

6. Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  powiatowi 
czarnkowsko-trzcianeckiemu  na  realizację  zadania  pod  nazwą  „Likwidacja 
wyrobów  zawierających  azbest  z  budynków  mieszkalnych,  inwentarskich
i gospodarczych na terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego w 2017 r .”.
Burmistrz K. Czarnecki wyjaśnił, co roku samorządy przekazują środki finansowe do 
starostwa. Starostwo  występuje do Ministerstwa Ochrony Środowiska i dostaje taką 



samą kwotę i ta kwota jest do dyspozycji  naszych mieszkańców. Mieszkańcy mogą 
składać wnioski do starostwa o usunięcie azbestu  z dachów i co roku okazuje się, że 
ta  kwota  nie  jest  wykorzystywana i  pewna kwota wraca  z  powrotem do budżetu 
gminy. 

Komisja  Bezpieczeństwa  Sportu  Turystyki  i  Promocji  w  dniu  21.02.2017  r. 
pozytywnie zaopiniowała projekt projekt  uchwały w głosowaniu: za- 9 , przeciw- 0 , 
wstrzymało się - 0.

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  kryteriów  naboru  kandydatów  do 
publicznych przedszkoli  na drugim etapie  postępowania rekrutacyjnego oraz 
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów.
Burmistrz K. Czarnecki  wyjaśnił  jest  to  w przypadku jeśli  będzie  nadmiar podań 
w  stosunku  do  liczby  miejsc  w  przedszkolach  i  wtedy  ta  uchwała  będzie 
obowiązywała.

Komisja  Bezpieczeństwa  Sportu  Turystyki  i  Promocji  w  dniu  21.02.2017  r. 
pozytywnie zaopiniowała projekt projekt  uchwały w głosowaniu: za- 9 , przeciw- 0 , 
wstrzymało się – 0.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  kryteriów  rekrutacji  kandydatów 
zamieszkałych  poza  obwodem,  do  klas  pierwszych  publicznych  szkół 
podstawowych, dla których gmina Trzcianka jest organem prowadzącym.
Zastępca  Burmistrza  G.  Zozula  wyjaśniła,  ta  uchwała  jest  spowodowana  tym,  że 
jeżeli  przyjmiemy  dzieci  do  szkół  i  okaże  się,  że  są  wolne  miejsca  w  naszych 
szkołach  zgodnie z obwodem a rodzice  dzieci zamieszkałych poza obwodem będą 
chcieli  aby dzieci np. poszły  do SP Nr 2 i  tam mamy dwie klasy czy trzy klasy 
utworzone i  jeszcze jest  w każdej klasie po ileś wolnych miejsc,  to można spoza 
obwodu przyjąć  dzieci i  na podstawie postępowania rekrutacyjnego czyli te kryteria 
trzeba będzie brać pod uwagę. Przede wszystkim przyjmujemy dzieci z obwodu plus 
z urzędu i na wniosek przyjmowane są dzieci spoza obwodu to w zależności od tego 
która  szkoła jak w arkuszu ma określoną  liczbę  oddziałów przez organ prowadzący.

Komisja  Bezpieczeństwa  Sportu  Turystyki  i  Promocji  w  dniu  21.02.2017  r. 
pozytywnie zaopiniowała projekt projekt  uchwały w głosowaniu: za- 8 , przeciw- 0 , 
wstrzymało się - 1.

9. Projekt  uchwały  w  sprawie  sieci  publicznych  przedszkoli  i  oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych w gminie Trzcianka.



Komisja  Bezpieczeństwa  Sportu  Turystyki  i  Promocji  w  dniu  21.02.2017  r. 
pozytywnie zaopiniowała projekt projekt  uchwały w głosowaniu: za- 9 , przeciw- 0 , 
wstrzymało się - 0.

10.  Projekt  uchwały  w  sprawie  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  
i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, na okres od dnia 1 września 2017 r . 
do dnia 31 sierpnia 2019 r .
Zastępca Burmistrza G. Zozula  poinformowała, ta uchwała prawdopodobnie będzie 
miała  inny  kształt  ponieważ  dzisiaj  jest  opiniowana  przez  kuratora  i  są  w  tym 
zakresie  jakieś  problemy,  i  będzie   projekt   wymieniony  przed  sesją.  Jest  to 
kontynuacja podejmowania  decyzji tej uchwały, która była podjęta na poprzedniej 
sesji. Wtedy był projekt uchwały dostosowania sieci szkół. Procedura jest taka, że 
tamten projekt opiniowany jest  przez kuratora i musimy dostosować warunki   do tej 
uchwały. Zastanawiają się czy  powinna być  Szkoła Katolicka w tym projekcie sieci 
szkół, są w tym zakresie inne pytania.

Komisja Bezpieczeństwa Sportu Turystyki i Promocji w dniu 21.02.2017 r. zapoznała 
się z projektem uchwały.

Ad 6)  Sprawy wniesione do komisji.
Pismo Komendanta Straży Miejskiej  z dnia 15.02.2017 r Nr SM.0003.1.2017.MR 
czyli odpowiedź na wniosek dot. zaakceptowania propozycji ( ulotki) mającej na celu 
przestrzeganie  przed  spalaniem   odpadów  w  domowych  piecach.   Członkowie 
komisji otrzymali  pismo  w systemie hdsesja.

Przewodniczący  komisji  poinformował,  na  ubiegłym  posiedzeniu  komisji 
zajmowaliśmy się smogiem i poprosiliśmy aby została wykonana ulotka. Przykład 
ulotki członkowie komisji otrzymali i  mieli możliwość zapoznania się. Jest pytanie 
od Komendanta Straży czy są jakieś uwagi, wnioski.

Burmistrz  K.  Czarnecki  wyjaśnił,  Urząd Marszałkowski  wystosował  zapytanie  do 
poszczególnych  samorządów  dot.  opracowania  programu  walki  ze  smogiem 
i w ślad za tym pewne decyzje zostaną podjęte.  Powinny być źródła finansowania 
czy  też  nakładania  stosownych  uchwał  na  samorządy.   Wypuszczenie  ulotki   na 
koniec  zbliżającego się sezonu, będzie tylko  ulotką  informującą. Natomiast  może 
się okazać, że  gdzieś  w miesiącu sierpniu   zostanie podjęty przez sejm program 
walki ze smogiem i  będziemy musieli się dostosować i informować społeczeństwo o 
zachodzących  zmianach.  Dalej  dodał,  ma  duże  wątpliwości  czy  taka  ulotka 
informacyjna   akurat  teraz  po  sezonie   jest  potrzebna.  Natomiast  może  się 
w  późniejszym  etapie  okazać,  że  ulotka  wypuszczona  przed  kolejnym  sezonem 
grzewczym może zawierać już pewne informacje  merytoryczne   do których będą 
musiały  poszczególne  samorządy  się  dostosować.  Poprosił  aby  tą  sprawę 



przedyskutować.  Na  przygotowaną  ulotkę  trzeba  znaleźć   pieniądze  na  jej 
dystrybucję. Ulotka    w zasadzie wnosi tylko samą informację nic poza tym.

Radny  W.  Natkaniec  dodał,  taka  ulotka   byłaby  dobrze  odebrana  jeśli  chodzi  o 
mieszkańców, że Urząd się stara, Straż się stara aby z tym walczyć i to jest pierwszy 
krok,  później  będą  następne  oczywiście  jeśli  to  nie  jest  duży  koszt.  Takie  ulotki 
zostawiać np.   w sklepach, zamieścić  w internecie.

Przewodniczący komisji dodał,  gmina ma jakiej strony zarezerwowane w naszych 
mediach lokalnych, w informatorze trzcianeckim, może po prostu dać informację do 
lokalnych gazet.
Radni zaproponowali, że sami  pomogą takie ulotki rozpropagować.

Komisja  Bezpieczeństwa  Sportu  Turystyki  i  Promocji   zapoznała  się 
z  przedstawioną ulotką.  Projekt  ulotki  został  zaakceptowany pozytywnie.  Brakuje 
tylko informacji na temat kosztów.

Ad 7)  Wnioski komisji. 
Radny  W.  Natkaniec  zwraca  się  z  prośbą  do  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej 
Trzcianki  o  przeniesienie  w  porządku  posiedzenia   sesji   pkt  ''18.  Informacje 
o  pismach  adresowanych  do  Rady„  do  pkt.  17,  a  pkt.  ''17.  Interpelacje,wnioski 
i zapytania radnych oraz sołtysów” do pkt.18 porządku posiedzenia. Wniosek swój 
motywuje tym, że są  czytane pisma do Rady a  my jako radni nie mamy możliwości  
odniesienia się się do nich i aby  te punkty w porządku   posiedzenia były na stałe.

Radny  R.  Szukajło  dodał,  mogą  być  takie  sytuacje,  że  pismo wniesione  do rady 
miejskiej może spowodować że pojawia się komisja do rozstrzygnięcia i brak jest 
wiedzy na ten temat. Są też sytuacje, które można wybronić, zareagować i takie też 
bywają.

Radny  A.  Prankiewicz  zwraca  się  z  prośbą  o  ponowne  rozpatrzenie  możliwości 
przydzielenia  środków  finansowych  na  dofinansowanie  Policji 
w Trzciance na zakup samochodu. Policja zwróciła się  z prośbą aby pomóc kupić ten 
pierwszy samochód.  Na początek wystarczyłaby  kwota w wysokości  40 tys zł.

Radny  A.  Prankiewicz   dodał,  w  poniedziałek  była  komisja,  która  przyznawała 
trzcianeckie  sarenki  tj.  nagroda  burmistrza.  Tych  wniosków było  mało,  niech  by 
każda komisja tematyczna  ze swojej strony mogła swój wniosek przedłożyć. Temat 
byłby analizowany na komisji i można by wytypować swoich kandydatów.

Burmistrz  K.  Czarnecki   odniósł  si,ę  do  wypowiedzi   przewodniczącego  komisji 
odnośnie  dofinansowania  Policji.  W  miesiącu  kwietniu  br.  będą   podejmowane 
bardzo  ważne  decyzje  dot.  zmian  w  budżecie  samorządu  trzcianeckiego.  Jest 
informacja, że subwencja oświatowa będzie mniejsza o 300 tys zł i trzeba będzie te 



300  tys  zł  w  budżecie  znaleźć  ponadto  164  tys  zł  trzeba  będzie  znaleźć   na 
przedszkola. Dalej dodał,  on nie mówi, że  nie  może się tak zdarzyć, że Policja 
będzie ważniejsza od innych potrzeb,  na obecną chwilę można im  obiecywać, że ten 
samochód  drugi czy trzeci  powinni dostać.

Ad 8)   Zamknięcie posiedzenia. 
Przewodniczący  komisji  podziękował  wszystkim  członkom  komisji  za   udział 
w posiedzeniu komisji. 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia komisji, Przewodniczący komisji 
ogłosił zamknięcie posiedzenia.

   Protokolant Przewodniczący Komisji 

  Danuta Komarnicka                            Adam Prankiewicz
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